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رص��د آش��کار اردوگاه فتنه، بیگانه، ضدانقلاب و اپوزیس��یون 
خارج نش��ین نشان می دهد سوژه های به اصطلاح قضایی و حقوقی 
اولویتی جهت دار برای پروپاگاندا و شانتاژ رسانه ای علیه نظام است.

این خط رس��انه ای حاکی از آن اس��ت که بر پایه  خصومت با 
قاطعیت دس��تگاه قضایی در محکومیت فتنه گران و آشوب طلبان، 
پمپاژ تحریف ها، دروغ ها و خلق جعلیات در دستور کار قرار گرفته 
تا با فضاسازی و جنجال پراکنی مستمر عملیات هایی رسانه ای را بر 
ض��د قوه  قضائیه، به عنوان رکن بی بدیل نظام جمهوری اس��لامی، 

انجام دهند.
اما خطای راهبردی آن ها این است که وقتی ادعاهای کذب و 
دروغ های شاخدار را بر صدر اخبار می نشانند، پس از فروکش کردن 
هیاهوهای رس��انه ای، تو خالی بودن حجم انبوه گزارش ها، اخبار و 

نوشته های سفارشی عیان و نمایان می شود.
یکی از مواردی که به وضوح نشان می دهد ضدانقلاب، فتنه و 
بیگانه دچار دردس��ر شده اند و حتی توجیهات بعدی آن ها کارساز 
نیست، مانور بر ادعای تکراری و نخ نما شده ی »بیماری زندانیان به 
اصطلاح سیاس��ی« است؛ چرا که در ادامه  دروغ ها و گاف های آن ها 

بدجوری توی ذوق می زند.
در همین راستا، تلاش شیطانی سایت ها و رسانه های آمریکایی 
بر این است که القا نمایند فلان زندانی خاص وضعیت نامناسبی به 
لحاظ جس��می دارد و به ش��دت بیمار است تا اولاً موضوع زندان و 
زندانیان به اصطلاح سیاسی را در قامت یک سوژه در فضای رسانه ای 
مخالف و مجازی گرم نگه دارند؛ ثانیاً از مجرمان و محکومان قضایی، 
به دروغ »قهرمان« بس��ازند و ثالثاً فش��ارها بر دستگاه قضایی را با 

فضاسازی افزایش دهند.
البته در میان سوژه سازی ها مشاهده می شود پمپاژ خط دروغین 
بیماری در آن رس��انه ها باعث شده است تا طراحان و دروغ پردازان 
آلزایمر مزمن بگیرند و »مرور زمان« پاشنه آشیل آن ها باشد. در این 
میان بهترین داور »زمان« است که ادعاهای واهی و کذب رسانه های 
زنجیره ای را ثابت می کند. کافی است به عنوان نمونه، برخی اخبار 
و گزارش ه��ای ادعایی درباره ی بیماری عده ای از محکومان قضایی 
در حبس مورد واکاوی قرار بگیرد تا مش��خص ش��ود مدعیان دچار 

»بیماری« هستند یا »متمارض به بیماری«؟!
پایه  ثابت یکی از این بیماران، که مدام در بوق و کرنا می شود، 
مصطفی تاج زاده است که به روایت و با تحرکات سایت های بیگانه، 
فتن��ه و ضدانقلاب کلکس��یونی از بیماری ه��ا را در مدت کوتاهی 
جم��ع آوری کرده اس��ت. بنا ب��ر گزارش های ش��بکه ی عنکبوتی 

ضدانقلاب، مدتی او دچار »نقرس« بود.
سپس از »سینوزیت« او گفته شد. در ادامه »کمر درد و آرتروز 
گردن« نصیب او ش��د تا اینکه »مش��کلات بینایی« بیماری اصلی 
تاج زاده می شود. البته برای اینکه خدای ناکرده از دایره  انصاف خارج 
نش��ویم، این نکته گفتنی است که در ماجرای سریال بیماری های 
تاج زاده، همسرش در مصاحبه با ارگان رسانه ای جریان فتنه می گوید 

او در مشکلات بینایی تنها بیماری »آب مروارید« ندارد.
با این اوصاف، چند پرسش به میان کشیده می شود. یکی اینکه 
چطور به موازات بالا گرفتن بیماری بینایی آقای تاج زاده، که حداقل 
اثر آن -اگر راست باشد-، باید استراحت باشد، نامه نگاری ها و نوشتن 
مقالات مبس��وط و پی در پی او اوج می گیرد و این در حالی اس��ت 
که شعاع »نوشتن« این نامه ها، که از همسر و دخترش تا مسئولان 
کش��وری و مباحث��ه  مکتوب با فعالان سیاس��ی و همچنین درباره  
تحولات منطقه ای و حتی نامه به مسئولان کشورهای خارجی پیش 
رفته اس��ت، مستلزم خواندن های بسیار است که گویا همه شرایط 

فراهم بوده است.
شاید گفته شود که این اشکال وارد نیست و تاج زاده در شرایطی 
که مشکلات بینایی دارد نیز از سر ارادت به آرمان هایش می نویسد. 
اکنون س��ؤال این اس��ت که چطور وقتی حال ایشان خوب است و 
از مصاحبه های پی در پی اقوامش با س��ایت های ضدانقلاب خبری 
نیس��ت و یا وقتی که به مرخصی می آید، این ارادت و جان فش��انی 

کم رنگ می شود؟
آی��ا حجم انبوه نامه نگاری ها و نگارش مقالات مفصل از داخل 
زندان، با آن شرایط ادعایی به اصطلاح وخامت بار او، همخوانی دارد؟ 
چطور یک انسان نحیف و رنجور و با دردهای مزمن که در آستانه ی 
نابینایی قرار گرفته و بیش��تر اوقات نیز در اعتصاب غذاس��ت یا به 
گفته ی همسرش روزه دار است، آن هم در شرایط انفرادی و ایزوله، 
بدون هیچ امکانات و دسترس��ی به کتاب یا اینترنت، وارد مباحث 
تخصصی فقهی یا کلامی می ش��ود و به دیگران نیز ارجاع می دهد، 
رفرنس دقیق می دهد و طولانی ترین مقالات زندگی اش را می نویسد 

و... آیا این سند مظلومیت دستگاه قضایی نیست؟
نمونه ی دیگر فردی اس��ت به نام حس��ین رونقی ملکی. حجم 
انبوهی از گزارش ها و اخبار س��ایت های ضدانقلاب بیانگر این است 
که عن قریب باید مقدمات نماز میت و مراسم تشییع فراهم شود، چرا 
که وضعیت او به شدت ناگوار است و قابل توصیف نیست. از قضا او 
هم بیماری های متعدد دارد و طرفه آنکه او هم در اعتصاب غذاست.

بنا بر گزارش های شبکه ی عنکبوتی ضدانقلاب، حسین رونقی 
ملکی یک کلیه اش کامل از کار افتاده اس��ت و آن یکی 20 درصد 
از کار افتاده اس��ت و دچار خونریزی شدید است و... او به مرخصی 
می آید و قاعدتاً با این شرایط اگر در بیمارستان بستری نشود، باید 
در خانه استراحت کند، غیر از این است؟ بله، پاسخ مثبت است و او 
که عن قریب داشت به دیار باقی می شتافت، در دیار آذربایجان، آن 
هم برای کمک به زلزله زدگان، یافت می ش��ود و این بار سایت های 
زنجیره ای از رش��ادت های او تحت عنوان امدادگر گزارش می دهند! 
گویا فراموش کرده اند که او با آن وضعیت وخامت بار نمی توانس��ت 
از جا بلند ش��ود، حال چطور امدادگر ش��ده است و اجساد را از زیر 

آوار بیرون می کشد؟!
قهرمان داس��تان ما اما فکر نمی کرد به همراه 35 نفر دیگری 
که در پوش��ش و با عنوان فریب امدادرسانی به زلزله زدگان استان 
آذربایجان شرقی، اقدام به شایعه پراکنی برای تشویش اذهان مردم 

زلزله زده می کردند دستگیر شوند.
نمونه ها بسیار است و از اکبر گنجی تا مهدی هاشمی رفسنجانی، 
داس��تان بیماری در زندان را به ذهن متبادر می کند. گنجی نیز به 
گزارش و روایت ش��بکه  عنکبوتی بی بی س��ی، جرس، کلمه، گویا، 
روزآنلاین و... داش��ت جان به جان آفرین تس��لیم می کرد و اگر آزاد 
هم می ش��د، کلکسیونی از بیماری ها جان او را می گرفتند و درمان 
کارساز نبود و... اما اکنون داوری به نام »زمان« همه چیز را به خوبی 

ثابت می کند.
داس��تان »من بیمار هستم!« مهدی هاش��می رفسنجانی نیز 
خوش��مزه ب��ود. پس از آن همه س��روصدا و مرخص��ی و ملاقات و 
مصاحبه ها، دکتر ایرج ناظری، فوق تخصص قلب و عروق و پزشک 
معتمد خانواده ی هاشمی، به مقام قضایی به طور رسمی می نویسد: 
»ضمن عرض سلام، محترماً به عرض می رساند آقای مهدی هاشمی 
بهرمانی، پس از بررسی کامل دستگاه ها و آمادگی برای آنژیوگرافی 
کرونر، در ساعت 8 صبح مورخه 91/8/18، ایشان در بیمارستان دی 
در بخش آنژیوگرافی، با حضور و آمادگی متخصص بیهوشی و جراح 
قلب آنژیوگرافی کرونر، بدون بیهوشی و با بی حسی موضعی، بدون 
عارضه، با عنایت خداوند متعال انجام شد و با توجه به بررسی های 
کام��ل آنژیوگرافی ضایعه ی عضوی عروق کرونر قلب وجود ندارد و 
احتمال اسپاسم عروق های کوچک وجود دارد. ایشان پس از نقاهت 

انجام آنژیوگرافی کرونر قابل ترخیص می باشند.«
گفتنی ها بس��یار است و دیگر در این مقال نمی گنجد. باشد تا 

در فرصت دیگری این داستان را پی بگیریم.
سیف الدین کامیاب

من بیمار هستم!

 *از نظر شما امروز به چه کسی بسیجی می توان گفت؟
- مق��ام معظم رهب��ري در این باره می فرمایند، هر کس که دغدغه دین ،دیانت 
و روحیه انقلابي داشته باشد و در هر جایگاه و هر پست ومقامي به مردم خدمت کند 
بس��یجي واقعی اس��ت.در واقع بسیج یک واژه اي است که بیشتر تفکر و مفهومش مهم 
است چون هر کسي که این دغدغه ها را داشته باشد، قصد و نیتش خدمت به مردم و 
جامعه ي اسلامي باشد، آرمانش رسیدن به آرمان هاي انقلاب اسلامي و اهداف مقدس 
حضرت امام )ره( باشد می توان او را بسیجی نامید. یکي از ویژگي هاي بسیج اخلاص 
است.کسانی هستند که در کارها و مناصبی که هستند آنقدر با اخلاص عمل می کنند 
که درباره آنها اصطلاحی به کار برده می ش��ود که آن فرد بس��یجي وار کار مي کند یا 
تفکرش بسیجي است. این نشان مي دهد که بسیجي بودن یک تفکر می خواهد و این 
تفکر را هر کس در هر جا داشته باشد، عملکردش، عملکرد انقلابي خواهد بود. بسیج 
هم مراتبی دارد که اگر به مراتب بالاتر نگاه کنیم ، بسیجي هایي را داریم که هم فکر و 
روحیه بسیجي دارند هم عملکردشان بسیجي است همچنین  به صورت سازماني در پایگاه 
بسیج حضور داشته و در مأموریت هاي خاص بسیج ایفاي نقش مي کند این ها مراتب 
مختلفي است که الحمدلله در جامعه امروز بویژه در تهران با آن ها زیاد روبه رو می شویم. 
* حضرت آقا در دیدار اخیرشان با بسیجیان در خصوص مسائل معنوي 
و اعتقادي تأکید ویژه ای داش�تند، وظیفه بس�یجیان تحت امر خود را از این 

منظر چگونه مي بینید ؟
اینکه حضرت آقا در رابطه با بسیج خیلي دغدغه دارند و درنشست های بسیج و 
هفته بسیج و... به این موضوعات مي پردازند به این خاطر است که بسیج در واقع یک 
دُرِّ گران قیمت و یک نعمت گس��ترده ای است که به عنوان یک تحفه ي الهي ازآن یاد 
ش��ده اس��ت و  طبیعی است که نسبت به هر چیز گرانقیمتی که برای ما ارزش بالایي 
دارد، حساسیت زیادی داشته باشیم.حضرت امام )ره( در فرمایشات خود بسیج را به چند 
موضوع سفارش کردند،فرمودند مراقب باشید که غرور شما را نگیرد. یعني موفقیت هاي 
بزرگ که در حال حاضر هم ش��اهد آن هس��تیم و دنیا را خیره کرده س��بب غرورمان 
نشود.دیگر توصیه ایشان این بود که عیار اخلاصتان را حفظ کرده و بالا نگه دارید.که 
یکي از ویژگي هاي ش��اخص درمسئله بسیج و بسیجي، اخلاص است .در جامعه امروز 
موقعیت هایی وجود دارد که در پیش��رفت هاي علمي ، تکنولوژي ، فناوري و هس��ته اي 

که بسیج همکاری دارد اما نمی خواهند که نامی 
از آن ها برده ش��ود.ما اطلاع��ات دقیق داریم که 
بچه هاي جوان، حزب اللهي،  بس��یجي و رزمنده 
که با همان تفکر و روحیه بسیجی کار مي کنند. 
لذا سفارش ها از این جهت است که هر چقدر این 
درجه اخلاص و عیار اخلاص حفظ شود درواقع آن 
ماهیت، فکر و روحیه  بسیجي بودن تداوم دارد.  
منشأ اصلي حیات این تفکر بسیجي اخلاص است 
و الحمد لله ما با  بچه هاي بسیجی سروکار داریم 
که اخلاص در کارهایشان موج مي زند و هنگامی 
که کارها به مشکل مي خورد بچه ها مي گویندحتماً 
آن طور که باید رعایت نکرده و کار را براي رضاي 
خ��دا انجام نداده ایم. این اصطلاحاتي که به کار 
مي برند بنده را یاد  زمان جنگ می اندازد که  هر 
جامشکلي بوجود مي آمد، بچه ها مي گفتند برویم 
ببینیم که  کجا در اخلاصمان  خدشه وارد شده 

و هر جا که موفقیت ها زیاد بود یادآوري مي کردند که غرور نگیردمان.این ها مس��ائل 
مهمی است که حضرت اقا در فرمایشات اخیرشان به آن اشاره کردند. 

* سردار، شما به خلوص و گمنامي اشاره کردید، که از خصوصیات بسیج 
است  به نظر شما این با سازماندهی در  تناقض نیست؟ 

اینها با هم در تعارض نیستند چون جنسشان با هم فرق مي کند. به همین خاطر 
است که مي گوییم هر کس در هر جایگاهي مي تواند بسیجي باشد. ویژگي اصلي بسیجي 
همان اخلاص اس��ت و هر کس در هر جایي که با اخلاص کار کند، با این ش��رایطي که 
گفتیم بسیجي است و لذا تعارضی ندارند. سازماندهي و حرکت هایي که تقریباً به ظاهر 
ماموریت ها برمي گردد از جنس ظاهري و شاید مادي باشد در حالی که  اخلاص از جرگه ي 
معنوي و دروني است و هیچ تعارضی ندارد. هر کس در هر جایگاهي با هر وضعیتي اگر 
با اخلاص وارد عمل شود، موقعیت تضمین و برکت دارد. در بحث هاي سازندگي بسیج 
اگر بررسي کنید خیلي کارهاي بزرگي درحال انجام است که کسی نمی داند کار بسیج 

است و بسیج هم اصرار ندارد که فریاد بزند که این کار را ما انجام مي دهیم.
 * به عقیده  ش�ما چرا دش�من اینقدر روي بس�یج حساس است و سعي 

مي کند با آن مقابله و آن را تخریب کند؟
- دقیقاً همین طور اس��ت، دش��من نه امروز بلکه سال هاي قبل در مقابل بسیج 
موضع گیری میکرد، باز اشاره مي کنم که منظور بنده از بسیج به معني یک بخش یا 
یک س��ازماني بس��یج نیست. دشمن تفکر بسیج را براي خود خانمان سوز مي داند و از 
آن هراس دارد. تمام موضوعاتي که در عرصه  سیاسي و بین المللي مي شنویم همه بهانه 

   بی ش��ک بازی سیاس��ت؛ در بسیاری از موارد عرصه فعالیت های 
ناجوانمردانه ای است که قادر است با استفاده از ابزارهایی مانند؛ زر و زور 
و تزوی��ر، افراد را تطمیع، مرع��وب و در نهایت فریب داده و مغلوب خود 
نماید، به نظر می رس��د ش��خص یوکیا آمانو یکی از کسانی است که در 
این بازی با فرمانبری از نظام سلطه، همانند مهره ای سوخته در فرآیند 
فعالیت های دیپلماسی به بازیچه دست غربی ها تبدیل شده و به همین 
دلیل هرازگاهی با بروز عملکردهای ناشیانه و غیر تخصصی، نه تنها اعتبار 
خود بلکه اعتبار این نهاد بین المللی را دچار خدشه ساخته است، چرا که 
وی به عنوان رئیس آسیایی تبار این سازمان، در قیاس با غربی ها آگاهی 
بیشتری نسبت به فرهنگ کهن ایرانی و بعضا اصول و ارزش های انسانی 
اس��لام داشته و بیش از سایرین بر این موضوع واقف است که استفاده از 
س��لاحهای کش��تار جمعی، مغایر با اصول و ارزش های اسلامی است و 
همان گونه که مقام معظم رهبری )دامه( بارها فرمودند؛ ایران هرگز قصد 

تولید چنین سلاح هایی را نداشته و ندارد.
     اکنون نه تنها سازمان انرژی اتمی بلکه تمام جهان نیز به خوبی 
می دانند که ایران به دنبال دستیابی به سلاح هسته ای نیست و هیچ گونه 
مدرک مس��تندی برای اثبات این ادعا که هرازگاهی با انتشار گزارشهای 
کذب و اسناد مجعول و بی نام نشان از سوی غرب و بخصوص دولت آمریکا 
تشدید می شود، وجود ندارد و این اتهامات فقط بهانه ای هستند، در جهت 
استفاده ابزاری از سازمان انرژی اتمی و موضوع انرژی هسته ای برای اعمال 
فشار بیشتر بر انقلاب اسلامی ایران، یعنی تنها کشور مستقلی که حاضر 
نشده در برابر رفتارهای ظالمانه و اراده سیاسی نظام سلطه، کمر خم نماید.

     بدیهی اس��ت که با فرض محال حتی اگر ایران اقدام به س��اخت 
بمب اتمی نماید، هرگز از نظر کمیت و کیفیت تولید بمب در برابر  کسانی 
که طی س��ال های متمادی در این زمینه فعال بوده و هزاران بمب را در 
زرادخانه  های خود انبار کرده اند، تهدید محس��وب نخواهد ش��د و لذا با 

    احمدرضا هدایتی

ایران 
باید 

تضمین 
بدهد
 یا 

آژانس؟
دامن زدن به حیله ایران هراسی و طرح شایعات بی اساس، ارائه نمودارهای 
جعل��ی، تهیه گزارش های کذب و بیان بهانه های واهی نمی توانند برای 
همیشه افکار عمومی جهان را در مورد کسانی که بی هیچ واهمه ای به 
داشتن بمب اتمی و سایر سلاح های کشتار جمعی اعتراف و حتی از آن 
اس��تفاده می کنند را فریب و از پرداختن به تهدید اصلی یعنی صاحبان 
واقعی س��لاح های کشتار جمعی که حیات کره زمین را در معرض خطر 
جدی قرار داده اند، منحرف نمایند. به این ترتیب شاید در دست گرفتن 

مدیری��ت ای��ن بازی تنها راه برون رفت از این دام بزرگ باش��د، بنابراین 
پیشنهاد می شود چنانچه قرار است جمهوری اسلامی ایران برای اثبات 
صداقت خود بار دیگر به خواسته های ظالمانه آژانس گردن بنهد، ضمن 
اخذ تضمین های لازم برای جلوگیری از تکرار مجدد اینگونه ادعاهای کذب، 

همکاری با آژانس را به پذیرش شروط متقابل ملزم نماید.
     برخی از شروط قابل طرح در این زمینه عبارتند از:

1- آژانس متعهد شود که پس از بازدید مراکز مورد نظر و تایید صحت   

اظهارات ایران، برای همیشه از طرح هرگونه ادعای مجدد اجتناب نماید.
2- س��ازمان ملل و به خصوص آژانس تعهد نمایند در صورت تایید 
اظهارات ایران پس از بازرس��ی مراکز مورد نظر، برای جلوگیری از تکرار 
مجدد این گونه موارد، افراد، مراجع و کشورهای ارائه دهنده اطلاعات غلط 
را معرفی و از طریق مراجع بین المللی آنان )بخصوص کش��ورهای عامل 
ترور دانشمندان ایرانی( را تحت تعقیب حقوقی قرار داده و اشد مجازات 

را در مورد آنها اعمال نماید.
3- آژانس متعهد شود که پس از راستی آزمایی و اطمینان از صحت 
گزارش ه��ای ای��ران، همکاری های خود با ایران را به حداکثر رس��انده و 
خسارات ناشی از افشای اطلاعات طبقه بندی شده ایران از جمله؛ شهادت 

دانشمندان هسته ای ایران را نیز به طور کامل جبران نماید.
4- آژانس متعهد شود پس از حصول اطمینان از صحت گزارش های 
ایران، به جای بهانه جویی های کذب و سخت گیری های بی مورد نسبت 
به جمهوری اسلامی ایران، تمام تلاش خود برای بسیج نظام بین المللی 
در جهت پیوستن تمام کشورهای دارنده تاسیسات هسته ای به مقررات 

آژانس را به عمل آورد. 
5- س��ازمان ملل متعهد ش��ود که تمام امکانات خود را برای از بین 
بردن سلاح های کشتار جمعی به ویژه سلاح های هسته ای که هر لحظه 
ممکن است سهوا یا عمدا حیات بشر را نابود سازد، بسیج نموده و با این 

معضل برخورد جدی نماید.
6- ورود بازرسان آژانس به تاسیسات مورد نظر، مشروط به تایید آنان 

از سوی جمهوری اسلامی ایران باشد.
7- آژانس موظف ش��ود به منظور راستی آزمایی اطلاعات ارائه شده 
توس��ط سایر کشورهای دارنده یا مش��کوک به تولید بمب اتمی، قبل یا 
نهایت��ا همزمان با ایران، از زرادخانه های رژیم اش��غالگر قدس، آمریکا و 

دیگر کشورها نیز بازدید به عمل آورد.

حضرت امام)ره( می فرمایند که »اگر تفکر بسیجی بر این مملکت طنین  انداز بشود، کشور از آسیب ها و خطرات مصون می  ماند، وگرنه ما بایستی هر لحظه منتظر خطر باشیم«. 
اگر بخواهیم تفکر بسیجی را محدود به چند نهاد مشخص دولتی بکنیم، راه به جایی نمی  بریم. هیچ نهادی متولی تفکر بسیجی نیست. اگر نیروی مقاومت را متولی تفکر بسیجی بدانیم، راه به خطا رفته  ایم. 
بسیج یک تفکر است، یک نگاه دینی به جهان و زندگی است. این نگاه دینی به جهان و زندگی، متولی خاصي ندارد. تمام نهادهایی که به نوعی در عرصه فرهنگ دینی و گسترش دینی تلاش می کنند، 
از حوزه  های علمیه گرفته تا مؤسسه هاي خصوصی و فردی که به سهم خود در ترویج فرهنگ دینی تلاش می  کنند، می توانند مروج فرهنگ بسیجی باشند. همه انسان ها، همه کسانی که فرهنگ دینی و 
شیعی را پذیرفته  اند و آشنا و عاشق آن شدند، می توانند بسیجی باشند. چون تفکر بسیجی یک امر عمومی است و به تعبیر حضرت امام)ره( »شجره طیبه  ای است که اصلش ثابت و فرعش در سماء است«.
برای آش�نایی بیش�تر با تفکر بس�یجی، با س�ردارجوان و بسیجی حسن حسن زاده به گفت وگو نشس�تیم. او از 12-13 سالگی به جرگه بسیجیان پیوس�ته و پس از آن هم راهی جبهه ها شده است، 

متولد1347 و دارای مدرک کارشناسي ارشد مدیریت دفاع از دانشگاه امام حسین)ع( می باشد. وی در حال حاضر فرمانده تیپ پیاده آل محمد)ص( تهران و فرمانده ناحیه امیرالمؤمنین )ع( می باشد. 

گفت و گو با سردار حسن زاده فرمانده تیپ آل محمد)ص( تهران  

تفکر بسیجی 
 برای دشمن

 خانمان سوز است
سید محمد مشکوه الممالک

اس��ت.آنها نگران موفقیت های ما در عرصه تکنولوژي نیس��تند بلکه  نگران تفکري که 
این را بوجود آورده هس��تند که آن یک تفکر بس��یجي است و براحتي نمي تواند جلوي 
آن را بگیرند. ان ها به این نتیجه رسیده اند تا جایی که پشتوانه نظام  جمهوري اسلامي 
بسیج و تفکر بسیجي باشد قاعدتاً نمي توانند در مقابل آن تحرکي داشته باشند. این تفکر 
بسیجي یک فرهنگي را بواسطه  هشت سال مقاومت ایجاد مي کند که به آن مي گوییم 
که بر اساس نظرات حضرت امام )ره( که  فرمودند»ما انقلابمان را بواسطه ي جنگ صادر 
کردیم« ما این فرهنگ مقاومت را بواسطه ي جنگ به دنیا صادر کردیم که مبناي تفکر 
این فرهنگ و انقلاب  همان، تفکر بسیج است.حالا چرا دشمنان ما نباید عصباني باشد؟ 
* اگر تهدیدها را به س�ه دس�ته سخت، نیمه سخت  و نرم تقسیم کنیم 
، بیش�تر تهدیدها در چه حوزه اي اس�ت و بسیج براي مقابله با آن چه راهکار 

و برنامه اي دارد؟
- در دنیاي امروز، بیشترین تهدید، تهدید نرم است و هر کس که در بحث تهدیدات 
نرم یا مقابله نرم بتواند ابتکار عمل را در دست بگیرد، او موفق تر است. خیلي ها تصور 
مي کنن��د ک��ه ما در این زمینه تازه وارد عرصه جنگ نرم هس��تیم در حالی که انقلاب 
اس��لامي با مؤلفه ها، آرمانها و اهدافش از جنس نرم اس��ت چرا که هیچ انقلابی نیست 
که به این زیبایی به نتیجه برس��د. ما در همه زمینه ها قدرت نرم بالایي داریم ، تفکر 
بسیجي و فرهنگ مقاومت یعني قدرت نرم. در دنیا حرف اول را تهدیدات نرم مي زند 
و مقابله هم باید به صورت  نرم انجام گیرد. تهدید یک وقتي سخت و نیمه سخت بود 
که محدوده اي به نام  س��رزمین داش��ت در حالی که تهدید نرم دیگر مرز نمي شناسد. 
در رابطه با اینکه در چه وضعیتي هستیم و چه کارهایي کرده ایم، همان طورکه عرض 
کردم  بنده معتقدم  مؤلفه هاي قدرت نرم ما، بواسطه  وجود انقلاب اسلامي ،وجود بسیج، 
تفکر بسیج، آرمان هاي انقلاب و آرمان هاي امام است.وجود قدرت نرم در جامعه ما به 
مراتب بیش��تر از تمام جوامع اس��ت. امروز بر بحث هاي هسته اي تأکید بسیاری شده و 
کشورهای زیادی تجهیزات مدرن هسته اي و غیرهسته اي دارند، اما الان  آنها نگرانند 
یا ما نگرانیم؟ آن ها نگرانند که ما قدرت نرم بالایي داریم و در مؤلفه هاي مختلف تا به 
امروز بسیار موفق بوده ایم. یکي از قدرت هاي نرم در حکومت ها پشتباني مردم است، در 
دنیا هیچ کشور و هیچ نظامي، چنین پشتوانه  محکم مردمي ندارد، که از اول انقلاب تا 
الان ما بارها تجربه کرده ایم. در فضاي مجازي بسیج مدت زیادی است  که وارد شده و 
با برنامه ریزي ،کارهاي بسیارمفیدی را با انگیزه ي 
بالا به انجام رسانده که  این از برکات بسیج است. 
خیلي ها تصور مي کنند که وقتي صحبت از ورود 
بس��یج به عرصه ي فضاي مج��ازي پیش می  آید 
یعنی قرار اس��ت که کس��انی را س��ازماندهي و 
هزینه هایی را صرف کنند که این طور نیست ما 
انگیزه ي الهي داریم، قدرت نرم ما، انگیزه ي الهي 

و اعتقادي بسیجي است.
 به عنوان مثال حرکت خود جوش مردمی 
ک��ه م��ا در نهم دي ش��اهدآن بودی��م را حضور 
خود م��ردم رقم زد و امروز  همین جوش��ش را 
ما در عرصه ي فضاي مجازي و س��ایبری توسط 
بس��یجیان م��ی بینیم. ان ش��اء الله، در آینده ي 
نزدیک موفقیت هاي روزافزون بس��یج در عرصه 
فضاي مجازي ومقابله با عملیات رواني دش��من 

را شاهد باشیم. 
* نیروهاي واکنش س�ریع بسیج، تحت چه آموزشهایي قرار مي گیرند و 

چه ویژگي هایي دارند؟
- اولین ویژگي نیروهاي واکنش سریع بسیجي بودن آن ها است، چون این اصطلاح 
را درکشورهاي دیگر استفاده می کنند و به نیروهایی که قدرت بدني بالا و توانمندي 
جس��مي خوبی دارند گفته می ش��ود که ما اصلًا به این اعتقاد نداریم از نظر بنده کل 
بسیج، واکنش سریع استاین را به عنوان یک شعار نمی گویم اما در مجموعه ي نظامي 
و ش��به نظامي که در دنیا وجود دارد نیرویی مانند بس��یج هس��تند که اینقدر دقیق و 
س��ریع در مقابل تهدیدات، عکس العمل نشان بدهند.در حوادثی مثل حوادث طبیعي 
اتفاق افتاده که بس��یجیان از اس��تان هاي دیگر خود را زودتر از دیگران رساندند که در 
اصطلاحات نظامي به این  تابندي می گویند یعنی انعطاف پذیري، این خصوصیت در 
بسیج خیلي بالاست که نشأت از اعتقاد و تفکرشان می گیرد.در تمام عرصه ها، جاهایی 
نیاز است که بسیج حضور پیدا کند و لذا اصل واکنش سریع در بسیج وجود دارد و به 
اعتقاد بنده این توانمندي ها باید در جایي سازماندهي و جهت دهي  شود . بسیج را  که 
با قدرت اعتقادي، معنوي و تخصص هاي در خور تحسین است برای مأموریت هایی نظیر 
حوادث غیرمترقبه، مسائل و مشکلات اجتماعي، مسائل ناامني داخلي آموزش مي دهند 
و تربیتش��ان مي کنند. به این جهت اصطلاح واکنش س��ریع  به آن ها داده می شود که 
مي توانند در عرصه هاي مختلف مأموریتي، ورود پیدا کنند. از جمله وظایف این یگان ها، 
دفاع از کوي و برزن است و این نیروها ماه گذشته رزمایش الي بیت المقدس را در ابعاد 

گسترده در تهران،  با موفقیت انجام دادند. 

 حال اگر قابلیت هاي معنوي، انگیزش��ي و اخلاصي که در بسیج سراغ دارید را با  
بخشي از این آموزش هایي که عرض کردم جمع بزنید، یک نیروي بي نظیري مي شود 
که تا به امروز، هر چه دولت ها و نظام هاي دیگر سعي کردند  نتوانستند، به چنین نیروي 

پرتوان و ارزشي دست پیدا کنند. 
*اگ�ر به ه�ر دلیلي، چه ح�وادث طبیع�ي و چه غیرطبیع�ي، بخواهید 

نیروهایتان را فراخون کنید، چقدر طول مي کشد؟ 
فراخواني در بس��یج اصلًا زمان نمي برد وقتي مي گویید بس��یج یعني، آحاد این 
جوان های��ي که در عرصه هاي مختلف مش��غول اند اما فراخوان بس��تگي به محدوده و 
منطقه اي که بس��یج باید وارد عمل ش��ود و بعُد فاصله متفاوت اس��ت. اما این را بدون 

اغراق عرض مي کنم، در هر عرصه و صحنه اي، که نیاز به بسیج بوده، فقط اشاره شده 
و بسیج حضور پیدا کرده است. در عرصه هاي اجتماعي، امنیتي، حوادث غیرمترقبه و.. 
در کمترین زمان ممکن، بس��یج وارد عمل ش��ده است و بعید است جایي بتواند رکورد 
بسیج را در این زمینه ها بشکند. اگر  بخواهیم زمان دقیق را بگوییم  باید نوع مأموریت 
و  نوع فراخواني مشخص شود. ما در بسیج محلات، مساجد و پایگاه ها در کمترین زمان 
فراخوان می کنیم که  بسیاري از یگان هایي نظامي و برخوردار از سیستم هاي پیشرفته 
نمی توانند این کار را انجام دهند.چون  بافت ارتباط بس��یج، ارتباط محلي و دوس��تانه 

است و ما معمولاً در فراخواني ها شاهد حضور، پرشور، بموقع و سریع بسیج بوده ایم.
*کمی درباره حلقه هاي صالحین توضیح می دهید؟

- حلقه هاي صالحین، در واقع حلقه هاي معرفتي اس��ت، سه محور دارد. مباحث 
تربیتي، معرفتي و بصیرتي که ما معتقدیم این یک اصل است . اگر یک جوان ما بویژه 
یک)جوان بسیجي( در این سه موضوع تربیت شود، قاعدتاً باید نتیجه این باشد که ما 
شاهد رشد ،تعالی و ظهور انسان هایي مومن انقلابي باشیم و این همان چیزی است که 
انقلاب اسلامي به آن نیاز دارد.تا به امروز هم نهال انقلاب اسلامي در تمام عرصه ها  به 
خاطر وجود چنین افرادی پربار و پرثمر بوده است .امثال شهید همت، شهید خرازي، 
شهید باکري جزء همین انسان ها بودند،  انسان هاي مومن انقلابي که هدف را مي شناسد، 
بصیرت دارند، با آموزه هاي دیني آشنایند، اهداف انقلابي را مي دانند و به سمت آن حرکت 
مي کنند. به همین دلیل است که هیچ کدام از موانع دنیایي نمي تواند مانع حرکتشان 
شود. الحمدلله این حلقه ها در قالب کلاس ها و برنامه هاي مجزا و  همایش ها هستند.به 
عنوان نمونه  در حال حاضر هیئت هایي را برپا کرده اند به عنوان هیئت عشاق ولایت،که 
بس��یجیان دور هم جمع مي ش��وند، هم هیئت اس��ت و هم کارهاي آموزشي ، تعلیمی 
و تربیتي که این ها س��رگروه هایي دارند که وظای��ف خاصي و مطالعات خاصي دارند. 
منابعي که معمولا استفاده مي کنند کتابهاي استاد مطهري است.لذا چنین برنامه هایی 

در مجموع ، اقداماتي است که در قالب کارهاي صالحین انجام مي شود. 
* ایثارگري و از خودگذش�تگي مش�خصه  بس�یجیان بوده و هست، این 
ویژگي خاصه در نس�ل اول بسیجي ها به خاطر مسائلي نظیر جنگ براي همه 
محس�وس تر بوده،اما این روحیه را در بس�یجیان نسل حاضر چگونه ارزیابي 

مي کنید و براي تقویت آن چه اقدامي کردید؟
درس��ت است که این ویژگي هاي بارز وش��اخص بسیجیان است و قبول دارم که 
ظهور و بروز  آن در ایام دفاع مقدس خیلي بیشتر محسوس بود.اما به عقیده بنده اگر 
افزایش پیدا نکرده باش��د، کاهش هم نداش��ته است. در همین عصر حاضر که خیلي از 
افراد جامعه ي ما براي اینکه مسائل معیشتي  وزندگي  خود را اداره کنند، شاید بیشتر 
زمان 24 س��اعته زندگي  را  براي کار و اشتغال مي گذارند .اما چقدر بسیجي داریم که 
بخ��ش عم��ده اي از زمان مربوط به خود را به همین کارهایي که بنده گفتم اختصاص 
داده آیا این  ایثارگري نیست؟ در جامعه اي که ، بعضي از بچه هاي بسیج، از زمان و وقت 
خود خیلي از کارها را با امکانات شخصي خود انجام مي دهند، وبسیج یعني همین.اگر 
این طور نبود نمی شد به این گستردگي کار کرد.وقتی با گروه های جهادي مي رویم، 

بچه هاي بسیج حتی وسایل شخصي خودرا مي آورند و کارها را انجام می دهند.لذا این 
بزرگترین ایثارگري اس��ت که بچه هاي بسیج  بدون هیچ چشم داشتي با اخلاص تمام 
وبدون اینکه حقوقي برایش��ان در نظر بگیرند به عرصه وارد مي ش��وند و  بیش��تر زمان 
عمرشان را در  خدمت به  بسیج، جامعه ، ملت و نظام جمهوری اسلامي می گذرانند. 
به نظر من در عرصه ي ایثار و گذشت، ما امروز خیلي نمونه هاي بارز و زیادي داریم که 
ارزش مند هستند و خوب است  که توسط شما ، رسانه ها و.. بیشتر به سمع ونظر مردم 
برس��د.این خاصیت بس��یج است که علاقه ای به بروز ندارد ولی در چنین فعالیت هایی  

بسیج الگو بوده است. 
* کمی هم از جبهه و جنگ بگویید. چطور شد که به جبهه رفتید؟

 بنده اخوي بزرگ تری داش��تم که  ایش��ان در بس��یج بودند.من12 ، 13 ساله 
بودم که خواستم برای بسیج ثبت نام کنم اما آن دوران به راحتی الان ثبت نام نمی 
کردند اول باید عضو کتابخانه ي بس��یج مي ش��دیم، بعد مي تونستیم عضو نونهالان و 
نوجوانان بس��یج ش��ویم.ابتدا آموزش��هاي  تربیتي و احکام بود که  یادم هست که آن 
زمان کتاب داس��تان راس��تان می دادند واجکام و..، بعد از آن راه پیدا مي کردیم به 
بسیجي که ما امروزه به آن بسیج می گوییم. بعد آموزش عالي نظامي وآمادگی های 
رزمي و ...، شرایط آن دوران طوری بود که به خاطر وجود عناصر منافقین و دشمنان 
نظام ، ایست و بازرسي ، پست و نگهباني و..به شدت مرسوم بود.این توفیقی بود که 
خدا به ما داد و من همیشه خدا را شکر می کنم که از وقتی یادم می آید و خود را 
شناختم در این فضای  باارزش، و پرمعنویت بسیج قرار داشتیم. برحسب، معلومات 
و اطلاعاتي که داشتیم و آن آموزه هایي که از انقلاب اسلامي و مسائل دیني داشتیم 
لحظه ش��ماري مي کردم که به جبهه بروم اما دو مانع بر س��ر راهم بود،  یکي اینکه 
به لحاظ س��ني نمي گذاش��تند بروم و چون برادر بزرگ ترم در جبهه بود خانواده می 
گفتند بگذار برادرت برگردد بعد برو.بالاخره ایام گذش��ت و اخوی آمد و من رفتم و 
دیگر نیامدم.توفیق داش��تم که در یک س��وم آخر جبهه ها حضور داشته باشم و این 

چنین بود که خدا به ما توفیق داد. 
  در چه عملیات هایي شرکت کردید؟

عملیات ه��اي پایاني جنگ، نصر 7 در غرب کش��ور، بی��ت المقدس 2 و در چند 
مناط��ق پدافندي مثل ش��اخ ش��میران و مأموریتهاي پدافندي بع��د از نصر 7 حضور 
داشتم،همچنین در عملیات غدیر که همزمان با مرصاد بود هم خدا توفیق حضور داد 

که بسیار خدارا شاکرم. 
* نزدیک ترین دوس�ت ش�هیدتان که، بیشتر از بقیه به یاد او می افتید، 

چه کسي است؟ 
زیاد هستند و نمی توان یکی را نام برد اما شهید مسعود مُلاّا یکی از آن ها است  

که به خاطر ویژگي ها و خصوصیات خود خیلي در ذهن من مانده است. 

* این خصوصیات چه بود؟
در جبهه  بسیار اتفاق می افتاد که دو تا از این بچه های رزمنده با هم خیلي 
، با شهید افتخاري پور دوست های جدانشدنی  رفیق و عیاق باش��ند. مس��عود مُلاّا
بودند.البته دوستی هایی که همه از تقوا بود.به یاد دارم که بچه ها همیشه می گفتند 
که باید دوستي پیدا کنیم که باعث رشد معنوي ما باشد. این خیلی مهم بود حتی 
حدیثی داریم که دوست ما باید ما را یاد خدا بیندازد و واقعا که در دوستی های آن 
زمان همین طور بود. بچه هایي بودند که نماز شب   را هم با همدیگر مي خواندند. 
آنقدر این  ارتباط ها عاطفي و معنوي بود که از این مصداق ها زیاد دیده می شد.  
شهید افتخاري پور در عملیات بیت المقدس 2 به شهادت رسید، شهید مُلاّا خیلي 
محزون شد و به هم ریخت. این جدایي خیلي اذیتش می کرد و سرگردان شده بود. 
البته سعي مي  کرد ظاهرخود را حفظ کند چون خیلي شوخ طبع بود اما حقیقت 
ای��ن ب��ود  که خیلي به هم ریخته بود.یک مقطعي به دوکوهه رفتیم تا بلوک هاي 
سیماني درست کنیم و  قرار شد یک حسینیه براي گردان عمار بسازیم. باید 20، 
30 نفر به آن جا مي رفتیم ، شهید مُلاّا هم با ما بود. یکي دو بار گفتم که خیلي 
به هم ریخته اي؟ گفت ما با افتخاري پور قول و قرار داشتیم قرار بود که اگر بریم با 
هم بریم یا اگر یکي رفت، حتماً شفاعت اون یکي را بکند . گفتم، تو هم بي تابي 
نکن حالا که دیر نشده .آن جا که بودیم  بعضي وقت ها بچه ها مراسم مي گرفتندیک 
شب که برنامه دعاي توسل بود دعا راخواندیم،عزاداری هم کردیم  شهید مُلاّا در 
حال و هواي خودش بود که  یک دفعه صداي عجیبي آمد که ساختمان لرزید، 
بعد هم بچه ها سرو صدا کردند رفتیم بالا دیدیم مسعود مُلاّا از حال رفته و افتاده 
وس��ط ،یک عده هم دوراو  نشس��ته اند بالاخره بعد از چند دقیقه  به هوش آمد و 
خیلي اطراف خود را نگاه مي کرد،گفتیم چي ش��د؟ گفت نمي دانم از حال رفتم 
و افتادم، این جا که افتاده بودم ش��هید افتخاري پور بالاي س��ر من بود، مي گفت 
بقیه شهداي گردان هم بودند.شهید افتخاري پور به من گفت  مسعود چرا اینقدر 
بي تابي مي کني ؟گفتم مگرما قرار نبود با هم برویم؟ تو اصلًا من را فراموش کردي،  
گفت  نه ان شاءالله توهم در آینده پیش ما می آیی و شهدا را به من معرفي کرد. 
بعد از آن خیلی بش��اش و خنده رو ش��د تا قبل از آن خیلي شب ها نمي خوابید 
و مدام از خاطراتش با شهید افتخاري پور حرف می زد، اما بعد از آن خیلی بهتر 
ش��ده بود. مثلًا همین ایام محرم خیلي به یاد او بودم، چون ما خیلی از مس��ائلی 
را که مي ش��نویم، نمي توانیم درک کنیم،  مثلًا ما چه طور مي توانیم درک کنیم 
که حضرت زینب هنگام جداش��دن از امام حسین )ع( چه حالی داشت. اما وقتی 
اتفاقاتی نزدیک به آن حال و هوا را می بینیم برایمان تا حدی ملموس می ش��ود، 
یعني ، من تا آن زمان برایم مفهوم نداشت که بعد از روز عاشورا، جدایي حضرت 
زینب از امام حسین )ع( چقدر سخت بود.اما وقتی دیدم  یک نفر به نام مسعود 
مُلاّا که با دوستش 2 ماه، 3 ماه، 10 ماه، یک سال، دو سال در جبهه با هم عیاق 
هستند، وقتي شهید شد او دیگر  تحمل نداشت چه رسد به واقعه عظیم عاشورا.

كل بسيج، واكنش 
سريع است. اين را 
به عنوان يك شعار 

نمی گويم. در مجموعه  
نظامي و شبه نظامي 
كه در دنيا وجود دارد 
نيرويی مانند بسيج 

نيست كه اينقدر 
دقيق و سريع در 
مقابل تهديدات، 

عكس العمل نشان 
بدهند.


